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Folketinget Udvalget for Fødevarer,
Landbrug og Fiskeri 

16. december 2005

J. nr.: 437-1 

Folketingets Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 5. december 2005 
(FLF alm. del spørgsmål nr. 104-107) anmodet om min besvarelse af følgende stillede 
spørgsmål:

Spørgsmål 106:

”Vil ministeren oplyse, hvilken prioritering ministeren vil give dyrevelfærd i den nye sund-
hedsrådgivning, og er der afsat midler til at opprioritere dyrevelfærd?”

Svar:

Pilotprojektet for den nye sundhedsrådgivning for kvæg har primært været fokuseret på opti-
mering af dyrenes sundhed.  Dyrlægen har ved de ugentlige besøg undersøgt særligt udvalgte 
risikogrupper af dyr for på den måde at iværksætte tiltag, som kan reducere antallet af dyr, der 
udvikler sygdom. Ved færre syge dyr vil dyrevelfærden som udgangspunkt være forbedret i 
den enkelte besætning. I pilotprojektet er der desuden forsøgsvist foretaget registrering af vis-
se kliniske observationer (parametre), der kan relateres til dyrenes velfærd, bl.a. ernæringstil-
stand, hævede haseled og forvoksede klove, dødelighed hos køer og kalve.

I en eventuel permanent ordning vil disse observationer kunne indgå på lige fod med andre 
sundhedsdata. Udviklingen af parametre til beskrivelse af bedre dyrevelfærd vil foregå løben-
de i samarbejde med bl. a. Den Danske Dyrlægeforening og Dansk Kvæg. 

På finansloven for 2006 er der afsat i alt 3,6 mill. kr. fra CO2 –midlerne til videreudvikling af 
bl.a. relevante sundhedsdata og dyrevelfærdsparametre i kvægbesætningerne. Herudover vil 
jeg pege på regeringens handlingsplan for bedre dyrevelfærd af 8. december 2005, der inde-
holder et initiativ om, at dyrevelfærd skal indgå i den offentligt godkendte sundhedsrådgiv-
ning i besætningerne. 
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